
PROTOKÓŁ NR XXX/2008 
z sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą 

z dnia 30 grudnia 2008 roku 
 

 

Sesja Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odbyła się w dniu 30 

grudnia 2008 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Nowym 

Mieście nad Pilicą i trwała od godz. 10
00

 do godz. 13
00

. 

 

Obradom sesji przewodniczył p. Zbigniew Kacprzyk – Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą. 
 

Przewodniczący Rady otwierając sesję stwierdził na podstawie listy obecności 

/załącznik nr 1/ do niniejszego protokołu prawomocność obrad. Na sali 

obecnych było 13 radnych na ustawowy skład liczbowy 15. 

W sesji udział wzięli: 
1. Burmistrz Miasta i Gminy   p. Barbara Gąsiorowska 

2. Sekretarz Miasta i Gminy   p. Małgorzata Nowakowska 

3. Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych z terenu miasta i gminy Nowe 

Miasto nad Pilicą wg listy obecności /załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu/. 

4. Mieszkańcy miasta i gminy. 

 

PKT 1 
Na sekretarza obrad radny p. Mirosław Bors zgłosił kandydaturę radnego p. 

Jacka Borsa, który wyraził zgodę. W głosowaniu za – 13 na stan obecnych 13 

radnych, radny p. Jacek Bors został sekretarzem obrad. 

 

PKT 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformowała, że każdy z radnych otrzymał 

proponowany porządek obrad i zapytał czy są uwagi i wnioski do 

proponowanego porządku obrad. Uwag do porządku obrad nie wniesiono, 

Przewodniczący Rady postawił wniosek aby do porządku obrad wnieść trzy 

projekty uchwał zostały one omówione na Komisjach Rady, są to zmiany w już 
podjętych uchwałach na poprzedniej sesji do których RIO miało zastrzeżenia i 

przedstawiają się następująco: 

• o zmianie uchwały nr XXIX/182/2008 w sprawie ustalenia stawek oraz 

zwolnień w podatku od nieruchomości na 2009 rok; 

• o zmianie uchwały Nr XXIX/184/2008 w sprawie zwolnień w podatku od 

środków transportowych na 2009 rok; 

• o zmianie uchwały nr XXIX/192/2008 Rady Miejskiej w Nowym Mieście 

nad Pilicą z dnia 5 grudnia 2008 roku w sprawie określenia zasad 



udzielania dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków znajdujących się na terenie gminy Nowe Miasto nad 

Pilicą; 

Przystąpiono do głosowania wniosku w sprawie wprowadzenia proponowanych 

projektów uchwał. W głosowaniu za – 15 na stan obecnych 15 radnych wniosek 

został przyjęty. Następnie przystąpiono do głosowania nad proponowanym 

porządkiem obrad. W głosowaniu za – 15 na stan obecnych 15 radnych przyjęto 

porządek obrad w następującym brzmieniu: 

1. Wybór sekretarza obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady. 

4. Wystąpienia Przewodniczących Stałych Komisji Rady. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy za okres 

międzysesyjny. 

6. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia budżetu miasta i gminy na 2009 rok; 

• odczytanie projektu uchwały budżetowej (bez załączników) wraz 

z uzasadnieniem; 

• odczytanie opinii Stałych Komisji w tym opinii Komisji Gospodarczo – 

Budżetowej Rady Miejskiej; 

• odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 

• przedstawienie opinii Burmistrza w sprawie opinii i wniosków Komisji 

Rady Miejskiej; 

• dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie; 

• głosowanie nad projektem uchwały budżetowej 

b) zmian w budżecie miasta i gminy; 

c) przyjęcia „ Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy Nowe Miasto 

nad Pilicą z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2009“; 

d) o zmianie uchwały nr XXIX/182/2008 w sprawie ustalenia stawek oraz 

zwolnień w podatku od nieruchomości na 2009 rok; 

e) o zmianie uchwały Nr XXIX/184/2008 w sprawie zwolnień w podatku od 

środków transportowych na 2009 rok; 



f) o zmianie uchwały nr XXIX/192/2008 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad 

Pilicą z dnia 5 grudnia 2008 roku w sprawie określenia zasad udzielania dotacji 

z budżetu gminy na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków znajdujących się na 

terenie gminy Nowe Miasto nad Pilicą; 

8. Interpelacje i zapytania. 

9. Wolne wnioski. 

 

PKT 3 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że protokół z poprzedniej sesji 

Rady Miejskiej był wyłożony do wglądu w Biurze Rady i zapytał czy są uwagi 

lub zastrzeżenia do protokołu. Uwag i zastrzeżeń nie zgłoszono, przystąpiono do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. W głosowaniu za – 14 

na stan obecnych 14 radnych przyjęto protokół z poprzedniej sesji. 

 

PKT 4 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej Rady Miejskiej p. Król 

Ignacy poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła jedno 

posiedzenie w dniu 22 grudnia 2008 roku. Poinformował, że było to wspólne 

posiedzenie wraz z Komisją Rewizyjną i Komisją Oświatowo – Społeczną Rady 

Miejskiej. Zajmowano się następującymi sprawami: 

1. Przekazanie wniosków do projektu budżetu miasta i gminy na 2009 rok i 

zaopiniowanie projektu budżetu. 

2. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady. 

3. Sprawy bieżące kierowane do Komisji. 
 

Członkowie Komisji zapoznali się z wnioskami do projektu budżetu na 2009 

rok. Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska jeszcze raz zapoznała 

członków Komisji z proponowanym projektem budżetu na 2009 rok informując 

że nie będzie wpływu z podatku od nieruchomości za lotnisko. Poinformowała, 

że dochody planowane są w kwocie 15 003 864 zł , natomiast wydatki będą 
stanowić 17 948 961 zł Zakłada się deficyt budżetowy w kwocie 2 945 097 zł. 

Zakładany deficyt budżetu związany jest z zaplanowanymi do realizacji w 2009 

roku inwestycjami. Zostanie on sfinansowany między innymi pożyczką 
zaciągniętą w Wojewódzki, Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Warszawie na dofinansowanie przedsięwzięcia „Budowa wodociągu 

wiejskiego Prosna – Żdżarki – 1 500 000 zł, nadwyżką budżetową z lat 

ubiegłych 200 597 zł i wolnymi środkami – 1 244 500 zł. W 2009 roku 

planowane są również spłaty pożyczek w wysokości 644 500 zaciągniętych w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Warszawie. Burmistrz poinformowała, że opracowując projekt budżetu na 2009 

rok wzięto pod uwagę możliwości finansowe gminy i jej najpilniejsze potrzeby. 



Nadmieniła, że czyni starania o wykorzystanie wszystkich możliwości 

skorzystania z wszelkiego rodzaju środków i dotacji dostępnych w ciągu roku 

budżetowego. Poinformowała, że zdaje sobie sprawę z wielu potrzeb i życzeń 
jakie mieliby i radni i mieszkańcy ale taki jaki jest budżet tak trzeba 

gospodarować.  
Członkowie Komisji zapoznali się z wnioskami które wypłynęły z Komisji 

Rewizyjnej dotyczącymi zmian w projekcie budżetu na 2009 rok. Radny p. 

Ryszard Lewecki postawił wniosek o wycofanie wcześniejszego wniosku w 

sprawie przełożenia środków przeznaczonych na drogę w Prosnej na remont 

poboczy w miejscowości Rosocha. W głosowaniu za 5 na stan obecnych 5 

członków Komisji Rewizyjnej wniosek został wycofany.  

Następnie Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej poddał pod 

głosowanie wniosek w sprawie utrzymania w projekcie budżetu środków 

przeznaczonych na dokumentację remontu mostu w Gostomi.  

Radny p. Mirosław Binkiewicz zapytał czy jest pewność że otrzymamy środki z 

zewnątrz na remont mostu bo wiadomym jest że Gmina sama nie udźwignie 

remontu tegoż mostu. Burmistrz odpowiedziała, że czyni starania o pozyskanie 

takich środków ale w tej chwili nie jest w stanie odpowiedzieć czy takowe 

dostanie. Żeby cokolwiek zrobić w tej sprawie trzeba mieć zagwarantowane 

środki własne. Przystąpiono do głosowania nad postawionym wnioskiem przez 

Przewodniczącego Komisji Gospodarczo – Budżetowej. W głosowaniu za 

utrzymaniem środków w kwocie 50 tys. zł w budżecie na dokumentację mostu 

w Gostomi głosowało 8 radnych, przeciw – 4, wstrzymało się – 1. 

Członkowie stałych Komisji Rady dyskutowali również o przeznaczeniu 

środków na remont - budowę drogi w Gostomi 150 metrów. Burmistrz 

stwierdziła, że jeżeli Komisje wskażą jakie inwestycje należy wykreślić z 

projektu to nic nie stoi na przeszkodzie aby ta droga została wykonana. Komisje 

nie dokonały wskazań. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i poprawek do 

przedstawionego projektu budżetu na 2009 rok. 

Burmistrz poinformowała o zmianach w budżecie na 2008 rok. Dochody 

zwiększa się o kwotę 208 050 zł i dochody po zmianach wynoszą 16 661 561 zł, 

natomiast wydatki zwiększa się o kwotę 8 719 zł gdzie wydatki po zmianach 

wynoszą 18 705 369 zł. W wyniku zmian deficyt ulega zmianie i wynosi 

2 043 808 zł. Poinformowała że w planie zadań inwestycyjny wprowadza się 
zmianę pod nazwą Zakup licencji programu komputerowego do obsługi podatku 

od środków transportowych – jest to nowe zadanie inwestycyjne na kwotę 3 600 

zł. Członkowie Komisji zapoznali się z projektem uchwały w sprawie przyjęcia 

Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2009. Przedmiotowe projekty uchwał 

zostały zaopiniowane pozytywnie. 

 



Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej p. Dudek Teresa powiedziała, że jak już 
wspomniał jej przedmówca posiedzenie było wspólne, więc nie będzie 

powielała wypowiedzi swojego przedmówcy. 

 

Przewodniczący Komisji Oświatowo – Społecznej poinformował o swoim 

udziale w jasełkach zarówno w Szkole Podstawowej w Żdżarach jak i w 

Gimnazjum i chciałby wyrazić swój podziw dla dzieci i młodzieży, która brała 

udział w przedstawieniach. Tradycyjne z uwagi na to że nadchodzi Nowy Rok 

złożył życzenia noworoczne wszystkim obecnym na sesji oraz życzenia 

imieninowe solenizantom. 

 

PKT 5 
Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska poinformowała, że w okresie 

międzysesyjnym tj od 5 grudnia do 30 grudnia 2008 roku zajmowała się min. 

następującymi sprawami: 

1. W dniu 8 grudnia o godz. 15
30

.odbyło się tradycyjnie zapalenie choinki i 

było też przedstawienie dla naszych najmłodszych mieszkańców. Mikołaj 

rozdawał cukierki i myśli że nasi milusińscy byli zadowoleni. 

2. W dniu 10 grudnia Br. odbyło się spotkanie Komitetu organizacyjnego 

przeglądu piosenki turystycznej. Inicjatorem jest p. Artur Molenda OPP. 

Również w tym dniu została podpisana umowa z firmą która wygrała 

przetarg na dostarczenie wyposażenia sal do gimnazjum. Wartość 
wyposażenia ponad 83 000 zł. 

3. W dniu 11 grudnia odbyło się spotkanie Komitetu organizacyjnego 

przeglądu piosenki religijnej tzw. Dni Honorackich. Ustalono, że dni 

Honoracie odbędą się w dniu 30 maja 2009 roku. 

4. W dniu 11 grudnia został wręczony srebrny medal za zasługi dla 

Obronności Kraju p. Mariannie Kobuz mieszkance wsi Rudki.  

5. W dniu 15 grudnia został zakończony Projekt Twoja Szansa. 

6. W dniu 16 grudnia została podpisana umowa w PEFRON – ie dotyczącą 
realizacji Programu Uczeń na Wsi II etap. Środki przeznaczane są dla 

rodzin posiadających dzieci niepełnosprawne.  

7. Poinformowała o ustalonych terminach imprez tj. Dni Nowego Miasta w 

dniu 20 czerwca 2009 roku (impreza dwudniowa) oraz piknik 

Nowomiejski planuje się na początku sierpnia br. 

8. Dożynki w 2009 roku odbędą się na Górce Św. Rocha. Przewodniczącym 

Komitetu Organizacyjnego jest radny p. Jan Szopa więc prosi aby już 
ustalić z księdzem proboszczem Parafii Łęgonice datę dożynek. 

 

PKT 6 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk poinformował, że w 

okresie międzysesyjnym wpłynęło do biura Rady wiele życzeń dla wszystkich 

Państwa od naszych parlamentarzystów co przekazuje jak również wpłynęła 



oferta prenumeraty czasopisma dla sołtysów. Jeżeli sołtysi są tym 

zainteresowani to bardzo prosi o zgłoszenia w sekretariacie Urzędu. 

Poinformował, że brał udział w pracach Komisji a także w zapaleniu choinki w 

dniu 8 grudnia 2008 roku. Program obejmował widowisko muzyczne dla dzieci. 

Sołtys p. Franciszek Kozera podziękował w imieniu wszystkich sołtysów za 

przesłane życzenia i również w imieniu wszystkich sołtysów złożył serdeczne 

życzenia Noworoczne. Przewodniczący rady ogłosił 10 minutową przerwę. 
Po przerwie wznowiono obrady. 

 

PKT 7a 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały budżetowej wraz z 

uzasadnieniem. Następnie poprosił Przewodniczących Komisji o odczytanie 

opinii Komisji w sprawie projektu budżetu na 2009 rok. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej p. Król Ignacy 

poinformował, że po zapoznaniu się z projektem budżetu na 2009 rok oraz po 

zapoznaniu się z opinią RIO o przedłożonym projekcie budżetu miasta i gminy 

na 2009 rok Komisja pozytywnie opiniuje przedłożony projekt budżetu na 2009 

rok. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej p. Teresa Dudek poinformowała, że opinia 

Komisji Rewizyjnej o przedłożonym projekcie budżetu na 2009 rok jest 

pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Oświatowo – Społecznej Rady Miejskiej p. Lech 

Staniszewski poinformował, że opinia Komisji o przedłożonym projekcie 

budżetu jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał uchwałę nr RIO – R/342/08 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 2 grudnia 

2008 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy 

Nowe Miasto nad Pilicą projekcie budżetu na rok 2009 wraz z informacją o 

stanie mienia komunalnego, o możliwości sfinansowania planowanego deficytu 

i prawidłowości dołączonej do projektu uchwały budżetowej prognozy kwoty 

długu Gminy. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Następnie poprosił o opinię p. Burmistrz w sprawie wniosków Komisji Rady 

Miejskiej. Burmistrz poinformowała, że chciałaby aby wszystkie wnioski 

Komisji były zrealizowane ale na to potrzebne są środki. Po dyskusji w 

Komisjach radni nie wskazali które inwestycje wykreślić a które dołożyć i w 

końcu przychylili się do pierwotnego prowizorium budżetu. Jeżeli w trakcie 

roku budżetowego będą oszczędności to wtedy można pomyśleć o sprawach 

których na razie w budżecie nie ma ujętych.  

 

Radny p. Lech Staniszewski stwierdził, że wnioski każda Komisja miała ale 

demokracja polega na tym, że jest dyskusja nad wnioskami i głosowanie. 



Wnioski które wydawały się mniej zasadne po prostu nie przeszły. Dodał że 

bardzo prosi aby w ramach środków przeznaczonych na oświetlenie zrobić 
oświetlenie ziemne tj zakupić reflektory na Pl. O. H. Koźmińskiego i oświetlić 
pomnik O. Honorata jest to koszt około 2000 zł. Prośbę p. Staniszewskiego 

poparł Przewodniczący i Wice – Przewodniczący Rady. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk zarządził głosowanie 

nad przedstawionym projektem budżetu na 2009 rok. W głosowaniu za 15 na 

stan obecnych 15 radnych uchwalono uchwałę Nr XXX/193/2008 w 

przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

PKT 7b 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie miasta i gminy na 2008 rok. Pytań nie stwierdzono, w związku z tym 

przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za – 15 

na stan obecnych 15 radnych uchwalono uchwałę Nr XXX/194/2008 w 

przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

 

PKT 7c 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia „ 

Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2009“;. Pytań nie stwierdzono, 

przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za 14 

na stan obecnych 14 radnych uchwalono uchwałę Nr XXX/195/2008 w 

przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 

PKT 7d 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały o zmianie uchwały nr 

XXIX/182/2008 w sprawie ustalenia stawek oraz zwolnień w podatku od 

nieruchomości na 2009 rok. Poinformowała że uchwała jest zmieniona w 

związku z zaleceniem RIO. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania 

nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za – 10 na stan obecnych 10 

radnych uchwalono uchwałę Nr XXX/196/2008 w przedmiotowej sprawie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

 



PKT 7e 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 

uchwały o zmianie uchwały Nr XXIX/184/2008 w sprawie zwolnień w podatku 

od środków transportowych na 2009 rok. Jest to również zmiana na polecenie 

RIO. W głosowaniu za 10 na stan obecnych 10 radnych uchwalono uchwałę Nr 

XXX/197/2008 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

 

PKT 7f 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 

uchwały o zmianie uchwały nr XXIX/192/2008 Rady Miejskiej w Nowym 

Mieście nad Pilicą z dnia 5 grudnia 2008 roku w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków znajdujących 

się na terenie gminy Nowe Miasto nad Pilicą. W głosowaniu za 12 na stan 

obecnych 12 radnych uchwalono uchwałę Nr XXX/198/2008 w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 8 
Radny p. Lech Staniszewski wystosował następujące zapytania i prosił o 

odpowiedź na najbliższej sesji Rady tj. 

1. Radny p. Lech Staniszewski prosił o udzielenie jasnej odpowiedzi na 

temat czy gmina ma inwestora strategicznego na teren lotniska, który 

zapewni dochód z tego terenu nie straty. Nawiązał do spotkania, które 

odbyło się u p. Burmistrz że ma to być lotnisko Cargo i oczywiście był za 

utworzeniem takiego lotniska, teraz słyszy że ma to być AREOKLUB a to 

nie jest firma która przynosi zyski tylko straty. Więc pytanie jest takie czy 

mamy takiego inwestora czy nie.  

2. Z czyjej inicjatywy jest planowana budowa dróg powiatowych. 

3. Czy są jakieś zmiany w sprawie pałacu Małachowskich (czy posunęliśmy 

się chociaż o krok żeby go przejąć). 
4. Czy robi się cokolwiek w sprawie planowania budowy zalewu, bo z 

myślenia co niektórych, że zalew może być robiony za mostem w 

Gostomii jest utopią, ponieważ są tam prywatne grunty. Poza tym 

chciałby wiedzieć czy jest jakakolwiek strategia odnośnie takiej budowy i 

konkretnie chciałby dostać odpowiedź czy Gmina będzie szła w kierunku 

budowy zalewu czy nie. 

 



Sołtys p. Franciszek Kozera zapytał czy kiosk p. Mijala został zlikwidowany z 

braku utargów, czy z innej pomocy. Pytanie skierował do Przewodniczącego 

Rady Miejskiej który wyjaśnił, że w sprawie dzierżawy która kończyła się w 

grudniu więcej powie p. Burmistrz bo to ona wydaje decyzję w tej chwili nie ma 

jej na sali ale jeżeli będzie to możliwe to na pewno udzieli odpowiedzi na 

pytanie p. Sołtysa. 

 

PKT 9 
Wolnych wniosków nie zgłoszono. Przewodniczący rady Miejskiej korzystając 

z okazji złożył wszystkim obecnym najserdeczniejsze życzenia Noworoczne w 

imieniu swoim i całej Rady. Poinformował, że w dniu 29 stycznia zaplanowana 

jest uroczysta sesja Rady związana z postacią bł. O. H. Koźmińskiego. 

Z powodu wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej p. 

Zbigniew Kacprzyk zamknął obrady sesji. 

 

Protokołowała       Przewodniczył 

 

Iwona Lepa 
 


